
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Lucjana Cichosza

na 31. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 kwietnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Do mojego biura wp³ynê³o stanowisko Rady Powiatu w Krasnymstawie w sprawie p³atnoœci za zreali-

zowane w roku 2008 œwiadczenia zdrowotne oraz algorytmu podzia³u œrodków na poszczególne oddzia-
³y wojewódzkie przez centralê Narodowego Funduszu Zdrowia o nastêpuj¹cej treœci.

„Samorz¹d powiatu krasnostawskiego z niepokojem obserwuje sytuacjê w Samodzielnym Publicz-
nym Zespole Opieki Zdrowotnej w Krasnymstawie dotycz¹c¹ realizacji œwiadczeñ zdrowotnych i p³atno-
œci za ich wykonanie.

Otó¿ w roku 2008 SP ZOZ wykona³ œwiadczenia zdrowotne ponad zakontraktowan¹ wartoœæ w wyso-
koœci 2 milionów 300 tysiêcy z³. Wykonanie tej iloœci œwiadczeñ wynika³o z koniecznoœci zabezpieczenia
zdrowotnego mieszkañców powiatu krasnostawskiego. Koszty wykonania œwiadczeñ ponadplanowych
s¹ wysokie i wp³ywaj¹ niekorzystnie na bie¿¹c¹ sytuacjê finansow¹. Wykonanie ich by³o zaœ bezwzglêd-
nie konieczne.

Mamy œwiadomoœæ – pisz¹ dalej radni rady powiatu – ¿e Lubelski Oddzia³ Wojewódzki Narodowego
Funduszu Zdrowia zrealizowa³ swój plan finansowy. Dlatego te¿ wnosimy o zmianê algorytmu podzia³u
œrodków finansowych na poszczególne oddzia³y wojewódzkie Narodowego Funduszu Zdrowia w taki
sposób, by oddzia³y mog³y prowadziæ jednakow¹ politykê finansowania œwiadczeñ ponad limit wobec
œwiadczeniodawców.

Obecnie zauwa¿amy, ¿e niektóre oddzia³y wojewódzkie NFZ po zap³aceniu œwiadczeñ ponad limit
maj¹ do swojej dyspozycji nadwy¿ki. W niektórych brakuje œrodków na zap³acenie ponad limit œwiad-
czeñ ratuj¹cych ¿ycie. Taki stan rzeczy powoduje nierównoœæ traktowania œwiadczeniodawców w po-
szczególnych województwach i niekorzystnie wp³ywa na ich sytuacjê finansow¹.

Wnosimy wobec tego o spowodowanie zap³aty za wykonane œwiadczenia i wprowadzenie nowego al-
gorytmu podzia³u œrodków na poszczególne oddzia³y w taki sposób, by œwiadczeniodawcy w ca³ym kra-
ju mieli jednakowe mo¿liwoœci realizowania swoich zadañ.”

Przewodnicz¹cy rady powiatu zwraca siê do parlamentarzystów ziemi lubelskiej z apelem o wsparcie
i w³¹czenie siê w realizacjê wniosku, co niniejszym czyniê, zwracaj¹c siê do pani minister z proœb¹
o podjêcie stosownych dzia³añ uwzglêdniaj¹cych stanowisko Rady Powiatu w Krasnymstawie.

Jest te¿ pismo wystosowane do pani minister przez Zarz¹d Województwa Lubelskiego z tym samym
apelem. 24 marca 2009 r. zosta³o pani minister przekazane pismo, w którym zarz¹d województwa rów-
nie¿ zwraca siê o zlikwidowanie dysproporcji w podziale œrodków finansowych, jakie Narodowy Fun-
dusz Zdrowia otrzymuje na finansowanie œwiadczeñ opieki zdrowotnej. Tak samo jak w powiecie
krasnostawskim jest na ca³ym obszarze województwa lubelskiego, tak¿e w szpitalach poziomu wojewó-
dzkiego.

Bardzo proszê pani¹ minister, aby zechcia³a nad tym siê pochyliæ.




